



教育局  
Education Bureau



資歷架構  
Qualifications  
Framework

## 資歷架構基金簡介

資歷架構在2008年正式推行，是一個涵蓋學術、職業專才和持續教育界別的平台，旨在鼓勵終身學習，務求不斷提升本港整體工作人口的質素、專業性及競爭力，以配合日益全球化和知識型的經濟體系。

鑑於資歷架構對維持工作人口的質素十分重要，行政長官在2014年《施政報告》中宣布撥款10億元設立專用的資歷架構基金，提供穩定的收入來源以支持資歷架構的持續發展和推行。於2018年3月，政府再向資歷架構基金注資12億元，以持續推行有關工作。

資歷架構基金是一項信託基金，以資助持續發展和推行資歷架構的不同計劃或措施，包括但不限於下列兩項：

- 支援資歷架構的指定計劃；以及
- 資助行業培訓諮詢委員會(下稱「諮委會」、與資歷架構相關的研究、計劃和公眾教育。

2019年10月



教育局  
Education Bureau



資歷架構  
Qualifications  
Framework

## Introduction on Qualifications Framework Fund

Formally launched in 2008, the Qualifications Framework (QF) is a platform covering academic, vocational, professional and continuing education sectors to promote lifelong learning with a view to continuously enhancing the quality, professionalism and competitiveness of our workforce in an increasingly globalised and knowledge-based economy.

Recognising the importance of QF in maintaining a quality workforce, the Chief Executive announced in the 2014 Policy Address to establish a dedicated fund of \$1 billion, namely the QF Fund, to provide a steady source of income to support the sustainable development and implementation of QF. The Government further injected \$1.2 billion into the QF Fund in March 2018 for the continued implementation of various initiatives.

The QF Fund is an endowment fund to support different schemes or initiatives for the sustainable development and implementation of QF, including but not limited to the following two areas:

- Designated support schemes for QF, and
- Funding for Industry Training Advisory Committees (ITACs), QF-related studies or projects and public education.

Oct 2019



# QF Fund 資歷架構基金

## Designated support schemes for QF 支援資歷架構的指定計劃

## Funding for ITACs, QF-related studies or projects and public education 資助諮委會、與資歷架構相關的研究、計劃和公眾教育

Accreditation Grant Scheme  
評審資助計劃

Recognition of Prior Learning Support Scheme  
「過往資歷認可」資助計劃

Programme Development Grant Scheme  
課程發展資助計劃

Qualifications Register Subsidy Scheme  
資歷名冊資助計劃

Support Scheme for Recognition of Professional Qualifications under QF  
獲資歷架構認可專業資歷之資助計劃

Support ITAC-initiated projects  
支援諮委會主導的計劃

Support studies for further development of QF  
支援研究以促進資歷架構的進一步發展

Support public education  
支援公眾教育